
Protokół Nr V/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 26 lutego 2015 roku 
 
 

Otwarcie obrad - godz. 15.09 
Zamknięcie obrad - godz. 18.06 
 
Ad. 1 
 
Obrady V sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych i 
przybyłych gości.   
 

Ad.2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 29 stycznia 2015 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych:   za - 12   przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
O godz. 1512 liczba radnych zwiększyła się do 13 - w obradach uczestniczył radny K. 
Przybycień . 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 9 DRUKU NR 4, tj; projektu 
uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych - Burmistrz dodał, że Gmina 
od dawna zabiegała o wydzielenie drogi obręb Ścinawka Górna do łącznika z drogą 
Włodowice z zasobu Agencji Rolnej Skarbu Państwa. Na dzień dzisiejszy droga została 
wydzielona i trwają prace nad projektem celem uzyskania pozwolenia budowlanego, budowa 
drogi zostanie sfinansowana środkami  z RPO. Gmina uzyskała pozytywną opinię Zarządu 
Powiatu Kłodzkiego dotyczącą zaliczenia tej drogi do kategorii dróg gminnych.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 

 



Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 stycznia 2015r. do 25 lutego 
2015r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.   
 
O godz. 1629 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1645. 

 
Ad. 7 
 

M. Bądkowska - przewodnicząca Komisji Miejsko - Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych złożyła sprawozdanie MGKRPA z zakresu 
działalności i wydatkowania środków finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż 
alkoholu za rok 2014 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Ad. 8 
 
B. Jerzyk - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej złożyła sprawozdanie z 
zakresu opieki społecznej w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy za rok 
2014 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Ad. 9 
 

DRUK NR 1 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały. 
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła z czego wynika konieczność wprowadzenia autopoprawek do 
dostarczonego radnym projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
na 2015 rok.  
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z 
uwzględnieniem naniesionych autopoprawek. 
Głosowało 13 radnych:   za -  13     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 



 
DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz zasad 
otrzymywania diet przysługujących radnym oraz zwrotu radnym kosztów podróży 
służbowych  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.  
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 13 radnych:   za -  13   przeciw -  0     wstrzymało się - 0 . 
 
DRUK NR 3 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania                                                                         
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.         
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 13 radnych:   za -  13   przeciw - 0     wstrzymało się - 0 . 
 
DRUK NR 4 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie nad przyjęcie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 13 radnych:    za - 13     przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 10  
 
J. Gorczycki - poprosił o interwencje w sprawie nagminnie niszczonych dróg gminnych w 
Tłumaczowie przez firmy wywożące drewno z lasu działające na rzecz Lasów Państwowych 
oraz poprosił o wyjaśnienie czy istnieje możliwość odpracowania zadłużenia  przez osoby 
zalegające z opłatami w ramach prac publicznych na rzecz Gminy. 



 
Burmistrz - wyjaśnił, że program odpracowania zadłużenia funkcjonuje od wielu lat. 
Wystarczy złożyć stosowne oświadczenie na piśmie i zaproponować formę odpracowania. W 
sprawie dróg Burmistrz uważa za największą zmorę w zakresie dewastacji dróg jest 
Nadleśnictwo Jugów, które nie przestrzega żadnych zasad. Burmistrz zaapelował o 
zgłaszanie takich sytuacji. 
 
R. Gorczycki - pracownik ds. Gospodarki Komunalnej i Utrzymania Dróg - wyjaśnił, że 
zrywka w lesie prowadzona jest w okresie zimowo - wiosennym co powoduje niszczenie i 
zanieczyszczanie dróg. Nadleśnictwo Jugów zobowiązało się naprawić drogę po 
zakończeniu wywózki drewna. Koniec prac przewidziany jest w miesiącu lutym, po czym ma 
się odbyć spotkanie w celu omówienia szczegółów dalszych działań.  
 
B. Sobczyńska - zapytała o sytuację dotyczącą dyskutowanego na poprzedniej sesji tematu 
uchwał z obszaru gospodarki śmieciowej.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie ma potrzeby podejmowania nowych uchwał. 
Po interwencji RIO Ministerstwo zmieniło swoje stanowisko w sprawie. 
 
P. Wielgus - zapytał w imieniu mieszkańców Bieganówka kiedy będzie doprowadzona woda 
pitna. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że jest gotowy projekt i pozwolenie budowlane ale z powodu braków 
środków własnych inwestycja jest niemożliwa. Inwestycja jest wpisana do programu i jeżeli 
PROW i RPO rozdzieli środki finansowe na takie inwestycja będzie ona realizowana.  
 
Ad. 11 
Nie wpłynęły. 
 
Ad. 12 
 
Przewodniczący RM - odczytał sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 
jednostki samorządu terytorialnego za 2014 rok. Przewodniczący RM poprosił Skarbnika 
Gminy o omówienie przedstawionego sprawozdania.  
 
Skarbnik Gminy - wyjaśniła, że zgodnie z ustawą Karta Nauczyciela obowiązkiem Gminy jest 
przedstawienie RIO i Radzie Miejskiej informacji o wysokości średnich wynagrodzeniach 
nauczycieli. Przedstawiła wypłacone kwoty dodatków jednorazowych oraz zasady ustalania 
kwot średniego wynagrodzenia nauczycieli w 2014r.   
 
B. Sobczyńska - zapytała, czy są ustalenia pomiędzy Urzędem a dyrektorami szkół w 
sprawie zmniejszenia na przyszłość skutków finansowych związanych z wypłatą tak 
wysokich dodatków uzupełniających.  
 
Burmistrz - spotkania z dyrektorami placówek oświatowych odbyły się lecz nie ma akceptacji 
takich działań, poprosił kierownika referatu Oświaty o szczegółowe wyjaśnienie.  
 
L. Jagódka - wyjaśniła, że dyrektorzy placówek oświatowych przygotowują wstępny arkusz 
organizacji roku szkolnego dotyczący funkcjonowania przyszłego roku jak również będą 
brane pod uwagę możliwości wprowadzenia dodatkowych zajęć pozalekcyjnych, które będą 
prowadzone przez nauczycieli, co przyszłościowo zminimalizuje wypłaty dodatku 
wyrównawczego. Zmniejszenie spowoduje, że każdy z nauczycieli będzie musiał 
zapracować na wypłatę dodatkowego wynagrodzenia. Po wykonaniu wstępnych arkuszy 
dyrektorzy przedstawią informację przyszłościowego funkcjonowania placówek oświatowych. 



 
Burmistrz - wyjaśnił, że ustawa obliguje Burmistrza do zabezpieczenia środków na oświatę a 
dyrektorzy mają przywilej zatrudniania pracowników. Rozmowy z dyrektorami trwają cały 
czas ale dyrektorzy nie podjęli działań w tym obszarze aby ograniczyć wydatki. 
Ustawodawca zagwarantował prawo do uposażenia i przywileje tej grupie społecznej, które 
jako organ prowadzący musi realizować. Burmistrz wnioskuje aby w trudnych i zawiłych 
sprawach radni składali zapytania na piśmie w stosownym czasie tak aby możliwe było 
przygotowanie się do tego i udzielenie wyczerpującej odpowiedzi.  
  
Przewodniczący RM - stwierdził, ze na przyszłość takie zapytania będą składane wcześniej 
na piśmie.   
 
J. Gorczycki - odczytał protokół z wyjazdowego posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i 
Turystyki dotyczący obiektów sportowych świadczących ofertę zimową w Gminie Radków.  
 
Burmistrz -zapytał dyr. GCKSiT do kiedy lodowisko będzie czynne. 
 
M. Kusiakiewicz - odpowiedział, że lodowisko zostało wyłączone. 
 
Burmistrz- odczytał na telebimie że lodowisko dalej jest czynne. 
 
M. Kusiakiewicz - zapewnił, że wszystkie ogłoszenia zostaną zdjęte.  
 
Burmistrz - uważa, że na posiedzeniu komisji należało zadać konkretne pytania w sprawie 
oświaty a takich pytań nie było. 
 
Skarbnik Gminy - dodała, że konieczność wypłaty dodatku jednorazowego będzie wynikała  
ze struktury organizacyjnej przez struktury zatrudnienia oraz przez ilość godzin przyznanych. 
Cała pomysłowość w strukturze zatrudnienia w placówkach oświatowych spoczywa na 
dyrektorze. Gmina wyznaczyła wytyczne w sprawie konstrukcji arkuszu organizacyjnego, 
który nie będzie powodował wypłat dodatku jednorazowego. 
 
B. Sobczyńska - wyjaśniła, że Komisja Oświaty nie wgłębiła się w problem, złoży pytania na 
piśmie. 
 
Burmistrz - zaproponował aby wspólne posiedzenie komisji wykorzystać na merytoryczne 
wyjaśnienia zagadnień. 
 
Ad. 13 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął V sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:             Przewodniczący RM w Radkowie 

Lucyna Połowczuk            Stanisław Hajłasz 

 
 

 


